
 

 

 

Aan: De Minister van Natuur en Stikstof 

 

Arnhem, 9 juni 2022 

 

Betreft: Het voorgenomen besluit om de jacht op het haas en op het konijn te verbieden 

 

Geachte, 

 

Hierbij maak ik bezwaar tegen uw voorgenomen besluit om de jacht op haas en konijn te sluiten. Omdat 

in mijn inziens het besluit op verkeerde gronden wordt genomen. De gegevens 

die uw voorgenomen besluit onderbouwen zijn namelijk achterhaald en onjuist.  

 

U baseert zich in uw te nemen besluit op een vergelijking van de stand van de hazen van nu ten opzichte 

van de situatie anno 1950. Destijds  was de landbouw veel kleinschaliger en minder intensief was, 

er minder pesticiden gebruikt werd en er veel minder recreatie plaatsvond. De situatie in 1950 was 

wellicht een van de betere perioden die we in Nederland hebben gekend en het is een utopie om te 

denken dat we deze biotoopsituatie in al zijn facetten ooit nog eens zal terug keren. 

 

Daarnaast laat u zich leiden door gegevens verzamelt door de Zoogdierenvereniging. Als jager, 

vrijwilliger en natuurliefhebber ben ik wekelijks in het veld te vinden zowel vroeg in de ochtend, 

s avonds laat en overdag. Vanuit die passie draag ik graag bij aan beheer van ons buitengebied en dieren 

die daarin leven. 

In al die uren, dagen misschien wel maanden in het veld ben ik nog nooit iemand tegen gekomen die de 

hazen heeft geteld. Mocht het wel zijn gebeurd dan zijn er naar mijn inzicht geen reële tellingen geweest. 

Zoals iedere jager weet zie je een haas bijna niet zitten en iemand die een telling uitvoert doet dit van af 

de openbare weg waarschijnlijk vanuit een auto, overdag en waarschijnlijk in een oogopslag.  

 

En niet zo als een jager, vrijwilliger of natuurliefhebber, die vanuit de WildBeheerEenheden (WBE) 
jaarlijks hazen- en konijnen op vaste momenten, uniform registreren en het gehele jaar door tellen. Deze 

gegevens worden geregistreerd in het door de Provincie ter beschikking gestelde Fauna Registratie 

Systeem (FRS). Deze tellingen worden niet meegenomen in het onderzoek door de WEnR.  

Gaat het er hier om of men bereid is om uitsluitend telgegevens van (een door CBS) gevalideerde 

telmethode te gebruiken of om een daadwerkelijk inzicht hoe de stand nu echt is. Mij lijkt dat de natuur 

en daarmee de hazen- en konijnenstand niet gebaat is bij een bureaucratische uitleg maar gebaat is bij de 

feitelijke situatie. 

 

Tevens moet ik u ten kennis geven dat onze tellingen, die van de jager, vrijwilliger of natuurliefhebber 

ook nog niet eens volledig zijn. Door de toegenomen recreatiedruk, predatiedruk en landbouwdruk de 

in het wild levende dieren meer en meer nachtactief worden en zo ook het haas. Dit kalenderjaar jaar is 

mijn WBE begonnen met de pilot Warmtebeeldtellingen. Tot onze verwachting leverde deze telling 

veel grotere getalen op dat dat wij ooit overdag hebben kunnen/mogen tellen.  

Daarnaast blijkt uit onderzoek van de Koninklijke Jagersvereniging, in samenwerking met Bureau 

Waardenburg, wijst uit dat de hazenstand in Nederland bijna twee keer zo groot is dan gedacht. De 

hazen hebben hun leefwijze aangepast aan het drukbevolkte Nederland en zijn vooral ’s nachts 

zichtbaar.  

 

 

 

 

 



 

 

Daarnaast geeft u aan dat “de jacht niet de primaire drukfactor is voor de achteruitgang van de soorten 

konijn en haas”. Ik denk zelf persoonlijk dat de reden dat er nog konijnen en hazen zijn, te danken is 

aan de jager. De jager doet veel meer dan dieren dood schieten en dan hier specifiek konijnen en hazen. 

Wij jagers zetten ons jaarrond in eigen tijd en op eigen kosten voor biotoopverbetering, 

schadebestrijding, beschermingsmaatregelen, predatiebeheer, broedsucces, ganzenbeheer, 

voorkoming/afhandeling wildaanrijdingen, aanpak stroperij en dumpingen, tellingen etc.  

 

Samenvattend, vind ik dan ook dat u niet kan en mag overgaan tot het verbieden van de jacht op konijn 

en haas omdat u uw keuzen baseert op oude (1950) ideale die in de huidige tijd niet meer passend zijn. 

De telgegevens die u gebruikt bij de vormgeving van uw besluit niet volledig en niet juist zijn en hiermee 

geen volledig beeld geven van de betreffende stand van het haas en de konijn.  

 

Afsluitend u zou ons moeten faciliteren om de haas en konijn en veel andere inheemse dier en 

plantensoorten te behouden en te beheren. De koers die u nu vaart draagt eraan bij dat er juiste meer 

soorten gaan verdwijnen en het mooie wat onze natuur te bieden heeft ook.  

U en alle Nederlanders moeten niet vergeten dat wij ‘de jager’ een van de laatste ‘vrijwilligers’ zijn met 

draagvlak onder boeren, TBO’s, burgers en andere belanghebbende in het buitengebied, om de natuur 

en landbouw positief te beïnvloeden. Wij voeren onze bijdrage eigenhandig uit, in het veld, dat gaat veel 

verder dan met woorden, vanachter een bureau, het beleid vast te stellen. 

 

Ervan uitgaan u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd, verblijf ik. 

 

Met vriendelijke groet,  

 

Daan Loo  

Jager, vrijwilliger en natuurliefhebber. 

 

  


